
Seniorrådets høringssvar til Embedslægens tilsynsrapport vedr. Plejecenter Sønderhaven med 
administrationens bemærkninger.

Tilsynet fandt sted d. 9. september 2015

Seniorrådets høringssvar Administrationens bemærkninger
Seniorrådet konstaterer, at der er sket en del 
forbedringer siden tilsynet i 2014, men at der 
stadig er problemer omkring især den 
sundhedsfaglige dokumentation og 
medicinhåndteringen. Vi er dog 
opmærksomme på, at en del fejl i 
medicinhåndtering skyldes uhensigtsmæssige 
it- systemer.

KL´s indsatskatalog er under implementering og 
i den forbindelse laves der bl.a. ny 
helhedsbeskrivelse på alle beboere.
Udfordringerne i journalsystemet er ikke alene 
et problem for Ballerup Kommune.
Sønderhaven har i deres handleplan fint 
beskrevet, hvordan de arbejder med og følger 
op på dokumentationen.
Alle kommuner er aktuelt i gang med at 
implementere FMK (fælles medicinkort), 
således at der er ét fælles sted, hvor borgerens 
medicin står dokumenteret. Implementeringen 
er færdig med udgangen af 2015. 

Handleplanen er tilfredsstillende Taget til efterretning. 
Udviklingen i arbejdet med at følge op på tilsyn 
er begyndt at afspejle sig i handleplanerne, som 
bliver bedre.

Vi vil, ud over den løbende undervisning, der er 
lagt op til i handleplanen opfordre til, at man 
undersøger muligheden for at inddrage ansatte 
på kommunens apoteker i undervisningen i 
medicinhåndtering.

Mulighederne vil blive afsøgt


